
انتخابات دومين 
سعيد احمديان

   گزارش
دوره كميسيون 
ورزشكاران در 
حالي جمعه برگزار شد كه 15 منتخب جديد 
وعده داده اند برخلاف دوره اول كميسيون كه 
به حاش�يه رف�ت، در اي�ن دوره مش�كلات 
معيشتي و شغلي قهرمانان را پيگيري كنند. 
سالن استاد قاس��م فارس��ي آكادمي ملي المپيك 
جمعه گذشته روز پرستاره اي را تجربه كرد،  برگزاري 
انتخابات دومين دوره كميسيون ورزشكاران بهانه اي 
ش��ده بود تا تعداد زيادي از قهرمان��ان و مدال آوران 
المپيكي و آسيايي خودشان را به باشگاه انقلاب در 
شمال تهران برسانند و رأي شان را به صندوق بيندازند 
تا يكي از مهم تري��ن كميس��يون هاي كميته ملي 
المپيك كه وظيفه ساماندهي و رسيدگي به مشكلات 
قهرمانان را دارد، 15 عضو جديد خود را بشناس��د، 
اعضايي كه از بين 56 كانديدا قرار بود انتخاب شوند. 

  مردودي اعضاي اولين دوره
س��ال 96 و پس از انتخاب رضا صالحي اميري به 
عنوان رئيس كميته ملي المپيك بود كه احياي 
كميسيون هاي مختلف در برنامه اين كميته قرار 
گرفت. كميس��يون ورزش��كاران يكي از آنها بود، 
كميس��يوني مهم، به خصوص در ش��رايطي كه 
قهرمانان المپيك، جهاني و آس��يايي با مشكلات 
زيادي از نظر معيشتي و شغلي دست و پنجه نرم 
مي كنند و اين كميسيون همان جايي بود كه قرار 

بود حقوق ورزشكاران را پيگيري كند. 
اولين دوره كميس��يون ورزش��كاران 1۲ آبان 96 
با برگزاري اولي��ن مجمع انتخاباتي ب��راي تعيين 

15كرسي آن در كميته ملي المپيك شكل گرفت 
و آرش ميراسماعيلي، هادي ساعي، قاسم رضايي، 
كميل قاسمي، الهه احمدي، مجتبي عابديني، سعيد 
حسني پور، حميدرضا قلي پور، يوسف كرمي، مهدي 
كامراني، زهرا نعمتي، عليداد ساوه شمشكي، كيميا 
عليزاده، حميد سوريان و كيانوش رستمي به عنوان 

اعضاي اصلي آن انتخاب شدند. 
اولين دوره كميسيون اما خيلي زود درگير اختلافات 
داخلي ش��د و گفته مي ش��ود رأي نياوردن دو نفر 
از اعضا در پس��ت هاي مورد نظرش��ان س��بب شد 
حاشيه ها اوج بگيرد تا جايي كه برخي جلسات تنها 
با حضور يك سوم اعضا برگزار شد و حتي دي ماه 98 
زهرا نعمتي، مجتبي عابديني، كيانوش رس��تمي، 
كميل قاس��مي، حميد سوريان، حس��ن تفتيان و 
سعيد حسني پور هفت عضو كميسيون در اعتراض 
به حواش��ي اس��تعفا دادند. در ادامه حتي ماجراي 
انحلال كميسيون هم مطرح شد تا عملاً اولين دوره 
كميسيون ورزشي جز حاشيه و درگيري خروجي 

ديگری براي ورزش نداشته باشد. 
  از وعده ايجاد تحول تا دادن آپارتمان

روز جمعه موعد دومين دوره انتخابات كميسيون 
ورزشكاران بود كه در پايان آن پس از شمارش آرای 
مأخوذه به ترتيب سجاد گنج زاده با 88 رأي، حسن 
يزداني با ۷9 رأي، ذبيح الله پورش��يب با ۷1 رأي، 
احسان حدادي با 6۷ رأي، بهداد سليمي با 6۳رأي، 
امين بوداغي ب��ا 61 رأي، ش��هربانو  منصوريان با 
6۰رأي، مجتبي عابديني با 59رأي، زهرا نعمتي 
ب��ا 58 رأي، فرزان��ه فصيحي ب��ا 5۷رأي، حميده 
عباسعلي با 51 رأي، مصطفي نودهي با ۴9 رأي، 

محمدرضا گرايي با ۴6رأي، نجمه خدمتي با ۴1رأي 
و حسين ساوه شمشكي با ۴1رأي به عنوان 15 نفر 
منتخب كميسيون ورزشكاران كميته ملي المپيك 

انتخاب شدند. 
قهرمانان مي گويند حكايت اين دوره فرق مي كند و 
قرار نيست حواشي گذشته تكرار شود. بهداد سليمي، 
قهرمان وزنه برداري المپي��ك لندن يكي از اعضاي 
منتخب دومين دوره با انتقاد از عملكرد دوره گذشته 
مي گويد: »كميسيون متأسفانه در دوره گذشته اسير 
حواشي و درگيري هاي خيلي زيادي بود كه نتيجه آن 
خروجي صفر براي ورزشكاران بود. در يك سال آخر 
اولين دوره با توجه به حكمي كه آقاي صالحي اميري 
براي عضويتم در اين كميسيون  زده بودند به آن ورود 
پيدا كردم، اما عملًا كاري از يك نفر ساخته نيست، 
خصوصاً كساني كه تصميم گيرنده در اين كميسيون 

بودند، علاقه مند به كار كردن نبودند.«
سليمي ايجاد تحول در دوره جديد را وعده مي دهد: 
»اين دوره من به همراه جمعي ديگر از قهرمانان تصميم 
گرفتيم كه بياييم و با كارهايي ك��ه انجام مي دهيم، 
تحول ايجاد كنيم و از اختيارات كميسيون و توانايي 
كه ورزش��كاران دارند به نفع ورزش استفاده كنيم تا 
منفعت آن به همه قهرمانان برسد. اين تنها كميسيوني 
است كه مي تواند مستقيماً با رئيس كميته بين المللي 
المپيك مكاتبه كند و حتي بودجه بگيرد. كميسيون 
مي تواند بودجه هاي خوبي براي ورزشكاران در حوزه 
تجهيزات و امكانات، خدمات درماني، پيشكسوتان و از 

اين دست موارد اختصاص دهد.«
احسان حدادي، نايب قهرمان المپيك لندن از ديگر 
منتخبان هم وعده اعطاي آپارتم��ان به قهرمانان 

المپيك را مي دهد: »يك��ي از طرح هايي كه همراه 
برخي ديگر از قهرمانان در صورت ورود به كميسيون 
پيگيري خواهيم كرد، طرح دهكده المپيك قهرمانان 
است. در تمام دنيا مرسوم است و خانه در اختيار يك 
مدال آور المپيك قرار مي گيرد كه انگيزه قهرمان زياد 
مي شود. هزينه ساخت را از خود ورزشكار بگيرند، 
درباره زمين هم زمين هاي زيادي در تهران موجود 
است كه مي توان از آن استفاده كرد و با يك زيربناي 

كم، يك خانه در اختيار مدال آوران قرار داد.«
حدادي ه��م از دوره قبل كه درگير حاش��يه بود، 
انتقاد مي كن��د: »دوره اول هم��ه قهرمانان بزرگ 
حضور داشتند و وقتي 15 قهرمان در يك اتاق قرار 
مي گيرند، هماهنگي شان خيلي سخت است. اگر هر 
كسي كمی كوتاه بيايد، اين مشكلات پيش نمي آيد 

و كار پيش مي رود.«
زهرا نعمتي، قهرمان تيروكمان المپيك كه در دوره 
گذشته نيز حضور داشته و در اين دوره هم انتخاب 
ش��ده، خود يكي از منتقدان اولين دوره است كه 
با استعفاي او همراه بود: »متأسفانه در دوره قبل 
خودمان هم به خيلي از مسائل اعتراض داشتيم، اما 
برخي يكه تازي ها اجازه كار را نداد. اين دوره خيلي 
اهميت دارد كه چه كس��اني انتخاب مي شوند و 
مهم تر از بحث قهرماني و كساني كه عضو مي شوند، 

بحث پهلواني اعضاست.«
جواد فروغي، قهرمان تيران��دازي المپيك هم به 
انتظارتش از كميسيون ورزشكاران اينطور اشاره 
مي كند: »وظيفه اصلي دريافت، انتقال و پيگيري 
مشكلات ورزش��كاران اس��ت كه مي تواند شامل 

مسائل معيشتي، درماني و رفاهي شود.«
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ماني سعیدي

شيوا نوروزي

برش هايي از نشست خبري عليرضا دبير 
در جست وجوي عدالت

رئيس فدراسيون كشتي خواستار عدالت در تخصيص بودجه بين رشته هاي 
مختلف است و معتقد است كه درباره بحث بودجه، وزارت ورزش عدالت را 
رعايت نمي كند و سجادي و همكارانش به هيچ عنوان توجيه نمي شوند. 
تابستان و پاييز امس��ال براي كشتي با روزهاي درخش��اني همراه بود، از 
المپيك توكيو و جهاني نروژ تا قهرماني جوانان در جهان و نايب قهرماني 
اميدها در جهاني، افتخاراتي كه عليرضا دبير اگرچه مي گويد قطره اي از 
درياي كشتي است و عنوان می كند كه كارمان تازه شروع شده، اما به نظر 
مي رسد اين اتفاقات سبب شده كشتي دوباره كم كم در مسيري قرار بگيرد 
كه تشك كشتي در باشگاه ها جاي سوزن انداختن نداشت و باشگاه ها پس از 
وقفه اي كه به دليل كرونا افتاد، دوباره در حال شلوغ شدن هستند. پس از اين 
موفقيت ها، روز جمعه عليرضا دبير، رئيس فدراسيون كشتي ميزبان جلسه 

هم انديشي با رسانه ها بود و از دغدغه هايش در اين باره صحبت كرد. 
  چرا عدالت در تخصيص بودجه رعايت نمي شود؟

مهم ترين مشكل كشتي و بس��ياری ديگر از رشته هاي المپيكي و منهاي 
فوتبالي، مسائل مالي و بودجه است. دغدغه اي كه دبير در اين نشست اعتراف 
مي كند كه همچنان وجود دارد و خبري از رعايت عدالت در تخصيص بودجه 
به ورزش ها به اندازه افتخارات شان نيست: »مشكلات مالي كشتي هنوز رفع 
نشده و در جلسه  آخري كه با س��جادي داشتم گلايه كردم. كشتي ورزش 
صادراتي ماست، نمي گويم فقط به ما برسند، اما عدالت نيست همه يكسان 
بودجه بگيرند. شما ببينيد با كمترين هزينه كشتي چقدر شادي به جامعه 
آورد. اين عدالت در وزارت ورزش نيست، ما براي اعزام به صربستان و نروژ 
1۰ميليارد خرج كرديم، اما به ما ۳، ۴ ميليارد دادند. نمي گويند از كجا آورديم، 
نزديك به 8ميليارد جوايز قهرمانان را به حساب ما ريخته اند و ۲/5ميليارد بايد 
ماليات بدهيم. اين پول را نه وزارت مي دهد، نه كشتي گير، بعد هم اين بدهي 
روي دوش فدراسيون مي افتد. چرا وزارت خودش جوايز را پرداخت نمي كند 
كه خودش هم ماليات بدهد، ما از وزارت گلايه كرديم و كاري هم نكردند. 
هرچه مي خواهيم وزارت را توجيه كنيم، نمي شود. خواهش مي كنم مجلس 

و دولت كمك كنند، اين مشكلات بايد ريشه اي حل شوند«
  چرا سوريان انصراف داد؟

يكي ديگر از دغدغه هاي كش��تي نداشتن كرسي بين المللي در اتحاديه 
جهاني است. امسال قرار بود حميد س��وريان به عنوان نماينده ايران در 
انتخابات هيئت رئيسه اتحاديه جهاني كشتي شركت كند، اما در روزهاي 
آخر انصراف داد تا اين فرصت از دست برود. رئيس فدراسيون كشتي در 
پاسخ به سؤال »جوان« درباره انصراف س��وريان از انتخابات و اينكه او از 
همان ابتدا تمايل نداشت و چرا بايد چنين گزينه اي معرفي شود، اينطور 
پاسخ مي دهد: »سوريان انسان بسيار بزرگي است. هميشه به من مي گويد 
به خاطر كشتي، بنا و من مانده است. او هميشه به ما كمك مي كند، هم 
به آزاد و هم به فرنگي. اتحاد خوبي بين كشتي آزاد و فرنگي وجود دارد و 
من از همه تشكر مي كنم، اما براي سوريان اينجا ماندن سخت است. فكر 
نكنيد او اينجا به دنبال چيزي است، اصرار من بود كه در انتخابات بيايد. 
حسن يزداني را هم آورديم و در انتخابات كميسيون ورزشكاران رأي آورد، 
حتي مي توانستيم براي رياست به او كمك كنيم، اما گفتيم در حال حاضر 
عضويت پيدا كند.  اي كاش در گذشته هم كسي حواسش به حيدري، من 

و ديگران بود. حضور سوريان براي ما نعمت است.«
  چطور به روسيه و امريكا برسيم؟

نزديك شدن به روسيه و امريكا كه دو رقيب اصلي كشتي آزاد كشورمان 
هستند، سبب مي شود دبير رقابت دوس��تانه با امريكا در بهمن ماه را به 
نفع كشتي ايران و دنيا بداند: »در آزاد از روسيه و امريكا عقب هستيم، 
در نروژ هم همين را ديديد، اما فاصله مان نزديك تر ش��ده است. ما سه 
طلا گرفتيم و اين دو تيم سه طلا گرفتند. نسبت به دوره قبل جهاني در 
قزاقستان فاصله امتيازي مان با روسيه و امريكا كمتر شده است، ولي هنوز 
عقبيم. هرچه با تيم هايي مانند امريكا مسابقه دهيم و اردو داشته باشيم 
به نفع ماست. از طرفي به رشد كش��تي ما و رشد كشتي دنيا هم كمك 
مي كنيم، حتي اگر با روس هم مسابقه بدهيم و بيازيم به نفع ماست، اينقدر 
بايد در مسابقات و تورنمنت هاي بين المللي به جز جهاني و المپيك مانند 
جام ياشاردوغو، جام دانكلوف باخت هايمان را آنجا بدهيم تا در المپيك 
نبازيم تا دست مربيان بيايد كجاي كار هس��تيم . مثلًا اگر گليج در اين 

مسابقات بين المللي مي باخت مقابل اسنايدر در نروژ اشتباه نمي كرد.«
رئيس فدراسيون كشتي درباره رشد كشتي فرنگي هم همين اعتقاد را 
دارد: »در فرنگي با روسيه رقابت داريم و روس ها از دو نفر از ملي پوشان ما 

به همراه آقاي بنا دعوت كردند كه به روسيه بروند.«

گزارش »جوان« از دومين دوره انتخابات كميسيون ورزشكاران كميته ملي المپيك

قهرماناني كه مي خواهند صداي قهرمانان باشند

سلام دوباره كشتي به هواداران
آغاز مسابقات دور برگشت رقابت هاي ليگ برتر كشتي با يك اتفاق ويژه 
همراه بود؛ حضور تماشاگران خونگرمي كه بعد از مدت ها  دوباره به سالن هاي 
كشتي شور و هيجان را برگرداندند. هرچند اين مهم در تمام شهرها محقق 
نشده، اما علاقه مندان به كشتي در شمال كشور از همان روز اول سنگ تمام 
گذاشتند و نشان دادند كه كشتي و علاقه به آن در خون شان است. اين شور 
و هيجان حتماً در هفته هاي پيش رو و حساس تر شدن مسابقات بيشتر هم 

خواهد شد و مطمئناً به شهرهاي ديگر هم كشيده مي شود.

دني آلوس به بارسا برگشت 
باشگاه بارسلونا تأييد كرد كه دني آلوس، مدافع راست باتجربه برزيلي 
را بار ديگر به خدمت گرفته اس��ت. اين بازيكن برزيلي از هفته آينده در 
تمرينات حضور پيدا می كند، اما تا ژانويه نمي تواند براي بارسا بازي كند. 
باشگاه جزئيات كامل معارفه رسمي او به عنوان بازيكن جديد بارسلونا را 
اعلام خواهد كرد. آلوس پيش از اين در مورد احتمال بازگشت به بارسا 
گفته بود: »بسيار فرصت طلبانه خواهد بود اگر بگويم كه بارسلونا اكنون 
به من نياز دارد. من هميشه گفته ام، به اين دليل باشگاه را ترك كردم كه 

مي ديدم اوضاع آنطور كه بايد پيش نمي رود.«

سوئيس قهرمان اروپا را متوقف كرد
در ادامه مسابقات انتخابي جام جهاني ۲۰۲۲ در اروپا جمعه شب شش 
ديدار برگزار شد. در مهم ترين بازي، تيم ملي ايتاليا قهرمان اروپا به مصاف 
سوئيس رفت كه در اين ديدار با نتيجه تساوي يك - يك متوقف شد. گل 
آتزوري در اين بازي را دي لورنزو )۳6( به ثمر رساند. براي سوئيسي ها هم 
ويدمر )11( گلزني كرد. در ديگر بازي مهم، انگلستان ميزبان آلباني بود 
كه رقيبش را گلباران كرد. سه شيرها با نتيجه قاطع 5 بر صفر آلباني را درهم 
كوبيدند. گل هاي انگليس در اين بازي را به ترتيب مگواير )1۰(، هري كين 

)۴۷، 18، ۳۴( و هرندروسون )۲8( به ثمر رساندند. 

پيروزي آرژانتين در شب نيمكت نشيني مسي
تيم ملي آرژانتين موفق شد در شبي كه ليونل مسي بازي را از روي نيمكت 
نظاره می كرد با تك گل آنخل دي ماريا برابر اروگوئه به پيروزي برسد. در 
چند روز اخير جنجال بسياري بر سر دعوت از ليونل مسي به اردوي تيم 
ملي آرژانتين ايجاد شده بود. مديران پاري سن ژرمن معتقد بودند با توجه 
به شرايط فيزيكي اين بازيكن و مشكل مصدوميتي كه براي او ايجاد شده، 
اسكالوني نبايد از او براي حضور در اين مسابقات دعوت مي كرد. با اين حال 
مربي آرژانتيني هم در پاسخ مدعي شده بود كه دعوت از مسي حق اوست.

استارت يزداني براي نبرد پنجم با تيلور

ترمز سپاهان در مريوان كشيده مي شود؟
هفته هفتم رقابت هاي ليگ برتر واليبال در حالي ساعت 16 امروز با       خبر
برگزاري همزم��ان هفت ديدار به ميزباني گنبد، رامس��ر، گرگان، 
تهران، مريوان، اروميه و رفسنجان پيگيري مي شود كه سپاهان تنها تيم بدون باخت اين رقابت ها بعد 
از پيروزي مقتدرانه مقابل شهرداري اروميه به مهماني راهياب ملل مريوانی مي رود كه بعد از پيروزي 
مقابل سايپا در پي شگفتي سازي در اين ديدار خانگي است. شهرداري اروميه تيم رده دوم جدول 
هم بعد از چشيدن طعم تلخ نخستين باخت اين فصل با همشهري ته جدولي خود، آذرباتري ديدار 
مي كند. هراز آمل كه با يك امتياز كمتر از شهرداري اروميه در رده سوم قرار دارد، به دنبال كسب 
سه امتياز اين بازي از مس در رفسنجان براي حفظ جايگاه خود در بين مدعيان و چه بسا به زير 
كشيدن شهرداري است. در ديگر ديدار هاي امروز؛ شهرداري گنبد با فولاد سيرجان، هورسان 

رامسر با شهداب يزد، پيكان با شهرداري ورامين و پاس گرگان هم با سايپا ديدار مي كنند.

نتيجه حضور مصطفي هاشمي 
دنيا حيدري
      بازتاب

به عنوان سرمربي تيم ملي در 
رقابت ه��اي ليگ و تماش��اي 
بازي ها، ليستي 18 نفره بود براي برپايي اردويي كه استارت آن 
از امروز و براي حضور در پنجره اول انتخابي جام جهاني بسكتبال 
 زده مي شود. اردويي كه در آن خبري از دورگه هايي كه هميشه 
يك پاي ثابت بودند، نيست، اما به جاي آن شاهد حضور نفراتي 
چون كامراني و كاردوست هستيم كه البته سرمربي تيم ملي بر 
اين باور است كه انتخاب تك تك آنها فني و براساس نياز تيم بوده 
است: »اين حق الناس است. وقتي هدايت تيم بزرگسالان را در 
دست داريد همه مردم و جامعه بسكتبال از شما برد مي خواهند، 
پس بايد يك توازني بين مطالبات مردم، جامعه ورزش و خانواده 
بسكتبال و نتايجي كه كسب مي شود، ايجاد كنيم. مثلاً در غياب 
حدادي به يك سنتر نياز داريم كه سنگيني بازيكن را براي ما نگه 
دارد و كاردوست مي تواند اين كار را انجام دهد. همچنين در اين 

چند سال در پست يك و بازي سازي و گرفتن تصميمات درست 
مشكل داشتيم كه كامراني به دليل سطح بالاي بازي اش مي تواند 
كمك كند يا بهنام يخچالي بهترين بازيكن پست دو است و بايد 
جاي خودش بازي كند. برخي هم به دلايل مختلف نتوانستند 
در خدم��ت تيم ملي باش��ند. ضمن اينكه در ليس��ت 18 نفره 
نمي ش��ود همه را جا داد، اما با وجود اين تلاش كرديم براساس 
شايسته سالاري نفرات را انتخاب كنيم و معيارمان نيز بازي ها 
بود. به همين دليل از لفظ دورگه استفاده نمي كنم، چون كسي 
كه پاس��پورت ايراني دارد از تمام حقوق ش��هروند ايراني بهره 
مي برد، اما كسي دعوت ش��د كه ابتدا بازي كند و دوم شايسته 
حضور در تيم ملي باشد، چون برايمان تيم ملي مهم است، نه فرد. 
به همين دليل آذري، آقاجان پور، ارغوان، جمشيدي، حسن زاده، 
حسين زاده، داور پناه، رضايي فر، رحيمي، كاردوست، كاظمي، 
كامراني، مشايخي،  منجي، ميرزايي، يازرلو، يخچالي و يوسف وند 

همه با تفكر برگزيده شدند.«

از بازگشت كامراني و كاردوست تا دعوت نشدن دورگه ها

دفاع هاشمي از ليست 18 نفره

اس��تراحت در خانه پدري در پي يك سال 
شميم رضوان

    چهره
حضور مداوم در اردوها و پشت سر گذاشتن 
دو تورنمنت سنگين )المپيك و جهاني( كه 
با دو مدال خوشرنگ نقره و طلا همراه بود، خيلي زود به پايان رسيد تا 
يزداني تمريناتش را براي سرشاخ شدن با حريف امريكايي از سر بگيرد. 
ستاره آزادكار تيم ملي كشتي كه هنوز تصميمي براي حضور در ليگ 
برتر نگرفته با حضور در اردوهاي تيم ملي تمرين��ات خود را زير نظر 
پژمان درس��تكار آغاز كرده و اين نشان از حضور قطعي او در 
بين اعزامي ها به رقابت هاي دوستانه امريكا دارد. 
اينكه يزداني يكي از دوبنده پوش��ان حاضر در 
مرحله نهايي رقابت هاي ليگ هس��ت يا نه، 
هنوز مش��خص نيس��ت، اما بدون ش��ك 
نخستين تورنمنت بين المللي او در سال 
ميلادي جديد در امريكا برگزار مي شود. 
جايي كه تيم هاي ملي كشتي آزاد ايران 
و امريكا در ديداري دوستانه به مصاف 
هم مي روند و همين مسئله نيز زمينه  
كري خواني كشتي گيران دو طرف را 
طي روزه��اي اخير داغ كرده اس��ت و 
يزداني، ستاره وزن 86 كيلوگرم كشتي 
جهان نيز در همين راستا بعد از استراحتي 
چند هفته اي، تمرينات خود را به طور جدي براي 

پنجمين نبرد با تيلور از سر گرفته است.

هاشمي اعتقادي به لژيونرها ندارد
ليست تيم ملي بسكتبال از سوي سرمربي 
براي حض��ور در پنج��ره اول انتخابي جام 
جهاني اعلام ش��ده و بايد به نظر مصطفي 
هاشمي احترام گذاش��ت. حامد حدادي و 
صمد نيكخواه بهرامي ك��ه دو غايب اصلي 
ما هس��تند، احتمالاً به دليل مشغله اي كه 
داشتند با هماهنگي كادر فني در اردو حضور 
ندارند. چند چهره جوان نيز به اردو فراخوانده 
ش��ده اند و در نهايت اين سرمربي است كه 
بايد پاسخگوي نتايج و عملكرد تيم باشد. از بين نفرات دعوت شده هفت 
نفر در المپيك توكيو حضور داشتند. دعوت نش��دن سه بازيكن لژيونر يا 
همان دورگه ها اصلي ترين موضوع است و به نظر مي رسد كه سرمربي جديد 
اعتقادي به آنها ندارد. با لفظ دورگه مخالفم، آنها هم ايراني هستند و اين لفظ 
تيم ملي را به چالش مي كشد. سه بازيكن لژيونر نظر شاهين طبع، سرمربي 
قبل را جلب كرده بودند، ولي هاش��مي نظر ديگري دارد. بايد از تيم ملي 
حمايت كرد. مربي هيچ لجبازي با بازيكنان ندارد، چراكه موفقيت تيمش 
را مي خواهد و مطرح كردن بحث هاي حاش��يه اي محل��ي از اعراب ندارد. 
مهدي كامراني بازيكني نيست كه بتوان به سادگي از آن گذشت؛ درست 
است كه چند سالي در تيم ملي نبود، ولي اين بازيكن در تيم باشگاهي زير 
نظر مصطفي هاشمي كار مي كند. به عقيده من اين بازيكن باتجربه مي تواند 
كمك حال تيم ملي باش��د. در چينش بازيكنان، نظر و سليقه سرمربي بر 
همه چيز اولويت دارد. كامراني با اينكه پا به سن گذاشته، ولي در ليگ فصل 
گذشته عملكرد خوبي داشت و در اين مقطع كه هنوز بازي ها سنگين نيست، 
قطعاً مي تواند مثمرثمر باشد. با قرار گرفتن او در كنار بازيكنان جوان مي توان 
تركيب خوبي راهي ميدان كرد. باز هم سليقه و نظر سرمربي است كه تعيين 
 كند كدام بازيكن چند دقيقه در زمين حضور داشته باشد. بر اين باورم هر 
كس كه نسبت به ليست اعلام شده انتقادي دارد بهتر است رودررو با سرمربي 
صحبت كند. چيزي كه از ذهن سرمربي مي گذرد قطعاً رويش فكر شده و در 

گفت وگوي رودررو ممكن است هم من و هم منتقدان متقاعد شوند.

محسن شاه علي

كارشناس بسكتبال

تناقض هاي خصوصي سازي سرخابي ها!
قصه دور و دراز واگذاري پرس��پوليس و اس��تقلال به جاهاي باريك رسيده 
است. داستان سوءمديريت، بلاتكليفي و بدهي هاي سنگين اين دو باشگاه 
جهاني ش��ده و بارها آبرويمان را در سطح بين الملل برده است، اما مسئولان 
امر به جاي اينكه در پي حل اين مسئله باشند هر روز با اظهارنظرهاي مختلف 
بي تفاوتي شان به اوضاع بحراني دو قطب اصلي فوتبال كشور را ابراز مي كنند. 
سرخابي ها به خاطر دولتي ماندن خسارت هاي سنگيني متحمل شده اند، 
از خس��ارات مالي گرفته تا زير س��ؤال رفتن اعتبار فوتبال و ورزش ايران. 
سال هاست كه دو باشگاه پرطرفدار در تملك وزارت ورزش هستند و تغييرات 
مكرر مديريتي و عدم پاسخگويي مديران نسبت به عملكردشان، پرسپوليس 
و استقلال را در مسير نابودي قرار داده است. بدهي هاي سنگين و شاكيان 
پرتعداد خارجي تنها نمونه اي از اين سوءمديريت هاست، آن هم در حالي كه 
تاكنون هيچ مديرعامل و عضو هيئت مديره اي به خاطر تصميمات مخرب و 
تضييع حقوق مردم و بيت المال محاكمه نشده است. از طرفي مشترك بودن 
مالك س��رخابي ها يكي از فاكتورهاي منفي براي آنها محسوب مي شود و 
 اي اف سي نيز به رغم تمام مماشاتي كه طي اين سال ها با ما داشته، اين بار ديگر 
كوتاه نمي آيد و اگر هرچه سريع تر اين مشكل حل نشود دو تيم پايتخت بايد 
با ليگ قهرمانان آسيا وداع كنند. طبيعتاً با خواندن اين شرح مختصر از حال و 
روز سرخابي ها، مقامات مسئول در اين زمينه بايد براي جبران كم كاري هاي 
گذشته اقدامي عاجل انجام دهند، ولي متأسفانه با مصاحبه هاي شان نااميدي 

را به فوتبال و هواداران تزريق مي كنند. 
وعده جديد سجادي، وزير ورزش براي گرفتن مجوزهاي لازم جهت كليد 
خوردن پروژه خصوصي سازي اميدوار كننده بود: »آماده واگذاري هستيم 
و مشكلي نداريم، اتفاقاً مصوبات اين كار را نيز دريافت كرديم و منتظريم 
تا سازمان خصوصي سازي به س��مت واگذاري برود. موافقت نهاد رياست 
جمهوري، شخص آقاي رئيس جمهور و معاونت حقوقي ايشان را هم دريافت 
كرده ايم. موافق واگذاري هستيم و مخالفتي نداريم و دعا مي كنيم اين دو تيم 
زودتر به سمت خصوصي سازي پيش بروند.« به اين ترتيب وزارت ورزش 
وظايفش را انجام داده و از اين به بعد توپ در زمين سازمان خصوصي سازي 
است و اين سازمان است كه بايد هرچه سريع تر وارد عمل شود، ولي در كمال 
تأسف حسين قربان زاده، رئيس سازمان خصوصي سازي با يك اظهارنظر 
عجيب آب پاكي را روي دست جامعه فوتبال ريخت تا تناقض ها بيش از پيش 
عيان شوند: »ما هيچ تعجيلي براي واگذاري استقلال و پرسپوليس نداريم و با 

آرامش آنها را در مسير خصوصي سازي قرار خواهيم داد.« 
درست است كه وزير ورزش براي خصوصي شدن پرسپوليس و استقلال دعا 
مي كند، اما براي تحقق اهداف بزرگ و كوچك تلاش، جديت و عزم جدي افراد 
و مسئولان شرط لازم است. وقتي سازمان خصوصي سازي حساسيت هاي 
بحث واگذاري سرخابي ها را درك نمي كند و قرار است با طمأنينه كار را پيش 
ببرد، يعني سرخابي ها همچنان دولتي مي مانند. جالب اينكه رئيس سازمان 
خصوصي سازي توجه به هواداران ميليوني دو تيم را يكي مسائل حائز اهميت 
معرفي كرده، ولي ان��گار نه انگار كه دولتي ماندن س��رخابي ها طي دو دهه 
اخير چه بلايي بر سر دو تيم آورده و خون هواداران را در شيشه كرده است. 
پرونده هاي سنگين شكايت، بسته شدن چند باره پنجره نقل و انتقالات، بدهي 
سنگين مالي و مالياتي، محكوم شدن در محافل بين المللي و خطر حذف از 
قاره كهن حاصل دست دست كردن مسئولاني است كه با فرافكني از زير بار 
مسئوليت شانه خالي می كنند. ديگر بايد چه بلايي بر سر سرخابي ها بيايد تا 
آقايان فوريت »تعجيل« در خصوصي سازي پرسپوليس و استقلال را درك 
كنند. هر روز كه از دولتي ماندن اين دو باشگاه بدهكار مي گذرد، سقوط آزاد 
سرخابي ها شدت بيشتري پيدا مي كند. تا قبل از اين وزارتي ها علاقه چنداني 
به واگذاري سرخابي ها نداشتند، اما وزارت ورزش سجادي جديت بيشتري 
براي به نتيجه رساندن اين پروژه به خرج داده است. انتظار مي رود سازمان 
خصوصي سازي با تسريع در امور و احترام به هواداران ميليوني اين دو تيم، 

هرچه سريع تر سرخابي ها را از گرداب دولتي ماندن نجات دهد.
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